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Zápis z jednání Komise pro školství 
a vzdělávání Rady města Humpolce 
konaného dne 7. 9. 2023 
 
Přítomni dle prezenční listiny: Mgr. Tomáš Jůzl, Mgr. Jana Jarošová, PhDr. Ilona 
Kostřicová, Mgr. Lucie Brabcová, Mgr. Zdeněk Škrabánek, Bc. Marcela Němcová, Mgr. 
Mgr. Jana Maršíková, Mgr. Jitka Fojtíková, Mgr. Jiří Dalík, Mgr. Miroslava Lisá, Mgr. 
Kamila Zachová, Bc. Miluše Koudelková  
Omluveni: Mgr. Zuzana Žaloudková, Mgr. Aneta Štěpánková, DiS. 
Nepřítomni: Mgr. Jana Kovářová  
 
Program jednání:  

1) Prezentace studie „Rozšíření kapacit ZŠ v Humpolci“ 
2) Informace o zpracování studie na revitalizaci městského bloku „Spolkový dům 

- Husova“ 
3) Informace o zahájení nového školního roku 
4) Různé 

 
 
1) Zahájení 

Jednání komise bylo zahájeno předsedou komise Mgr. Tomášem Jůzlem přivítáním 
přítomných členů a seznámením s programem jednání. Jako hosté se jednání 
účastnili starostka města Mgr. Alena Štěrbová, místostarosta města Ing. Petr 
Machek a místostarosta města Mgr. Pavel Hrala. Dokumenty k bodu č. 1 a 2 byly 
zaslány členům komise e-mailem.  

 
2) Prezentace studie „Rozšíření kapacit ZŠ v Humpolci“ 

Ing. Machek seznámil členy komise s řešením problematiky nedostatečné kapacity 
humpoleckých základních škol. K řešení této problematiky byly vypracovány 2 
dokumenty. Jedná se o studii „Poptávka po vzdělávání v mateřských a základních 
školách v městě Humpolec do roku 2036“, kterou zpracovali doc. Mgr. Ing. Petr 
Mazouch, PhD., Mgr. Vladimír Hulín a prof. Ing. Jakub Fischer, Ph.D. První studie 
řeší demografický vývoj ve spádovém území mateřských a základních škol do roku 
2035 a jeho vliv na poptávku po vzdělávání v mateřských a základních školách. 
Z uvedené studie vyplývá, že počet dětí v mateřských školách bude kulminovat 
v letech 2023-2025, pak bude počet dětí klesat. Kapacita mateřské školy bude po 
otevření nového pracoviště MŠ Podhrad dostatečná. Počet žáků v základních 
školách dosáhne vrcholu v letech 2026-2030, po roce 2030 budou počty žáků 
postupně klesat. Maximální možná poptávka po vzdělávání v základních školách 
v letech 2026-2030 může přesáhnout kapacitu běžných tříd. Druhým dokumentem, 
který navazuje na výše jmenovanou analýzu je „Ověřovací studie pro rozšíření 
kapacit základních škol Humpolec“, kterou zpracoval Ing. arch. Ondřej Tuček. Tato 
studie v první řadě popisuje současné kapacity ZŠ Hálkova a ZŠ Hradská a 
následně na základě zjištění dle demografického vývoje navrhuje možné varianty 
řešení navýšení kapacit základních škol. Členům komise byly představeny možné 
varianty řešení navýšení kapacit v areálu obou základních škol, pro každou školu 
zpracovány 3 varianty možného stavebního řešení. Dále byla představena varianta 
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řešení navýšení kapacity ZŠ výstavbou nové budovy základní školy s kapacitou 300 
žáků v lokalitě Lužická s předpokládanými investičními náklady ve výši 148 mil. Kč. 
Proběhla diskuze členů komise a vedení města k této problematice, ze které 
vyplynulo, že na základě předpokládaného nárůstu počtu žáků pouze v letech 2026 
- 2030 a následujícího poklesu počtu žáků v dalších letech je vhodné realizovat 
navýšení kapacit stavebními úpravami v areálu obou základních škol dle varianty 
1. Varianta 1 u ZŠ Hálkova navrhuje přístavbu 8 učeben v prostoru mezi historickou 
budovou a budovou I. stupně, předpokládané investiční náklady 55 mil. Kč. Varianta 
1 u ZŠ Hradská navrhuje přístavbu u hlavního vstupu do budovy, ve které by vznikla 
tělocvična a 6 nových učeben, předpokládané investiční náklady 110 mil. Kč. Tyto 
varianty řešení navýšení kapacity ZŠ podporuje i vedení obou základních škol.  
Komise přijala všemi hlasy přítomných členů k této problematice toto usnesení: 
Komise pro školství a vzdělávání doporučuje řešit rozšíření kapacit základních škol 
dle předložené varianty 1. u Základní školy Humpolec, Hálkova 591 a předložené 
varianty 1. u Základní školy Humpolec, Hradská 894.  
  

3) Informace o zpracování studie na revitalizaci městského bloku „Spolkový dům - 
Husova“ 
Předseda komise Mgr. Jůzl informoval, že k řešení zadání studie na rekonstrukci 
budov základní školy v ulici Husova a budovy Spolkového domu a dalšího využití 
těchto budov byla vytvořena pracovní skupina, jejíž členové zastupují jednotlivé 
subjekty, které by mohly obě budovy po rekonstrukci využívat. Místostarosta města 
Ing. Machek představil návrh zadání na projektovou architektonickou soutěž na 
návrh Revitalizace městského bloku Spolkový dům - Husova. V nově 
revitalizovaném městském bloku by měly vzniknout prostory pro pořádání 
kulturních a společenských akcí, prostory pro školské účely - učebny pro speciální 
třídy ZŠ, prostory pro výuku hudby a dramatického oboru ZUŠ, měly by být 
zachovány prostory pro provoz jídelny. Je třeba najít široký konsensus ohledně 
dalšího využití budov. Předpokládané náklady na rekonstrukci se mohou pohybovat 
v rozmezí 200-400 mil. Kč. Rekonstrukci nutné realizovat na několik etap, bude 
potřeba hledat i dotační možnosti financování.  
Proběhla diskuze členů komise a vedení města k této problematice. 
Komise pro školství a vzdělávání souhlasí s předloženým návrhem zadání pro 
architektonickou soutěž. 
 

4) Informace o zahájení nového školního roku 
Členové komise byli seznámeni se základními informacemi v souvislosti se 
zahájením nového školního roku v obou základních školách, v SVČ, v Gymnáziu 
dr. A. Hrdličky, v mateřské a základní umělecké škole. 
 

5) Různé 
Členům komise byly dále podány informace o pokračování finanční podpory města 
pro ZŠ v oblasti financování školního psychologa a MŠ v oblasti logopedie. 
Zástupci ZŠ Humpolec Hálkova, ZŠ Humpolec Hradská a Gymnázia dr. A. Hrdličky 
Humpolec mají zájem o zapojení do programu „Pébéčko na školách ve městě 
Humpolci“ i v roce 2024.  
 

 
 

Zapsala: Miluše Koudelková    Mgr. Tomáš Jůzl 
                    předseda komise 
                          pro školství a vzdělávání 


